
   1 

 

PROCES-VERBAL 

al ședinței Adunării Generale Extraordinare a Membrilor Asociați ai Asociației AITA 

 

întocmit astăzi, 25 iulie 2018, ora 11.00. Ședință petrecută în sala de ședințe a Complexului turistic 

„Vatra”, or. Vadul lui Vodă, Parcul Nistrean,  

convocată în baza Hotărârii Consiliului AITA din 04.07.2018. 

 

La ședința Adunării Generale Extraordinare s-au înregistrat și sunt prezenți 49 de reprezentanți 

ai Membrilor Asociați ai Asociației AITA, din numărul total de 52 de Membri Asociați, care dețin 49 

de voturi, ceea ce reprezintă mai mult de 50%+l (cvorum) din numărul Membrilor Asociați ai 

Asociației AITA. În conformitate cu pct. 7.7.16. al Statutului AITA, - ședința Adunării Generale 

Extraordinare se consideră că are cvorum și este deliberativă. 

 

Avizul privind convocarea Adunării Generale Extraordinare a fost adus la cunoştinţa fiecărui 

Membru Asociat prin scrisoare recomandată expediată la adresa juridică a Membrilor Asociați AITA, 

inclusiv și prin intermediul poștei electronice (e-mail), cu indicarea organului care a luat hotărârea, 

data, ora, locul desfăşurării ședinței Adunării Generale Extraordinare, proiectul ordinii de zi termenele, 

ora și locul familiarizării Membrilor Asociați cu materiale pentru Adunarea Generală și modul și 

termenul limită pentru înregistrarea Membrilor Asociați la ședința Adunării Generale Extraordinare a 

Membrilor Asociați ai Asociației AITA. 

 

Președintele AITA, dl Mihail USATÎI, a anunțat reprezentanților Membrilor Asociați ai 

Asociației AITA că în conformitate cu pct. 7.7.12. al Statutului AITA: „Adunarea Generală va fi 

deschisă şi prezidată de către Președintele AITA, decât dacă altfel se decide de Adunarea 

Generală…” Astfel dl Mihail USATÎI a propus ca ședința Adunării Generale Extraordinare să fie 

deschisă. 

 

S-a votat: 

Pro - 49 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 49 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.   

 

Prin unanimitate de voturi a Membrilor Asociați prezenți la ședința Adunării Generale 

Extraordinare din 25.07.2018, s-a hotărât de a deschide ședința Adunării Generale 

Extraordinare a Membrilor Asociați ai Asociației AITA. 

După deschiderea ședinței Adunării Generale Extraordinare, dl Mihail USATÎI, Președintele 

AITA, a propus ca dumnealui să prezideze ședința.  

 

S-a votat: 

Pro - 48 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 1 vot (SRL „Basarabia Metal”, reprezentată de 

către Serghei MAGDALIUC). 

Au votat 49 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.   

 

Prin majoritatea simplă de voturi (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare în calitate de Președinte al Adunării Generale Extraordinare 

din 25.07.2018, a fost ales Președintele AITA, dl Mihail USATÎI. 

În continuare, președintele adunării a propus ca să fie ales Secretarul ședinței Adunării 

Generale Extraordinare (art. 7.7.12. al Statutului AITA), iar candidat la această funcție s-a propus de 

către reprezentantul Membrului Asociat „Agroconstrucția” SRL - Pavel SPÎNU și reprezentantul 

Membrului Asociat „Transimex” SRL - Valeriu TULBU - să fie dl Sergiu GUȚU, Șeful Secției 

Juridice AITA. Întru cât alte candidaturi nu au fost propuse, propunerea privind alegerea dlui Sergiu 

GUȚU, în calitate de secretar al ședinței Adunării Generale a fost pusă la vot. 
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 S-a votat: 

Pro - 49 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 49 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.   

 

Prin unanimitatea voturilor, dl Sergiu GUȚU a fost ales în calitate de Secretar al 

Adunării Generale Extraordinare a Membrilor Asociați ai Asociației AITA. 
 

Președintele adunării a menționat că conform prevederilor Statutului AITA: „Adunarea 

Generală constituie o comisie de numărare a voturilor, din reprezentanții Membrilor Asociați, 

înregistrați la Adunarea Generală, a cărei componenţă numerică şi nominală se aprobă de către 

Adunarea Generală…”. (art. 7.7.20. Statut AITA) Până a alege comisia de numărare a voturilor trebuie 

de determinat componența nominală a ei. Reprezentantul Membrului Asociat „Agroconstrucția” SRL - 

Pavel SPÎNU și reprezentantul Membrului Asociat „Transimex” SRL - Valeriu TULBU, au propus ca 

comisia de numărare a voturilor să fie compusă din 3 membri. 

Propunerea dată a fost pusă la vot. 

S-a votat: 

Pro - 49 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 49 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.    

 

Prin unanimitatea voturilor, s-a decis ca comisia de numărare a voturilor să fie compusă 

din 3 membri. 

 

Președintele adunării a solicitat să fie propuse candidaturi pentru membrii în comisia de 

numărare a voturilor.  

Dl Sergiu RACOVIȚĂ, reprezentantul SRL „Exim-Trans”, a propus candidatura dlui Gheorghe 

AGAPI, reprezentantul SRL „Truck” și candidatura dlui Roman BÎRNOVAN, reprezentantul SRL 

„Dias”, care însă s-au autorecuzat. 

Dl Sergiu CERNAVCA, reprezentantul SRL „Transfrigo”, a propus candidatura dlui Serghei 

MALIUJCO, reprezentantul SRL „LKW Alex Spedition”. 

Dl Sergiu RACOVIȚĂ, reprezentantul SRL „Exim-Trans”, a propus candidatura dlui Eugeniu  

CIOBU, reprezentantul SRL „Transateca”. 

Dl Anatolie Bulat, reprezentantul SRL „Trans Ager”, a propus candidatura dlui Mihail  

COVALSCHI, reprezentantul SRL „NCM Trax” și SRL „Eurotranșped”. 

 

Având în vedere faptul că sunt propuse doar 3 candidaturi, Președintele Adunării a propus ă fie 

votate toate 3 candidaturi împreună, pe o listă. 

 

Propunerea privind alegerea membrilor comisiei de numărare a voturilor, a fost pusă la vot. 

 

S-a votat: 

Pro - 47 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 2 voturi (SRL „NCM Trax”și SRL „Eurotranșped” 

reprezentată de către Mihail COVALSCHI). 

Au votat 49 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.   

 

Prin majoritatea simplă de voturi (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare din 25.07.2018, s-a decis ca comisia de numărare a voturilor să 

fie compusă din următoarele persoane: domnii Serghei MALIUJCO, Eugeniu CIOBU și Mihail 

COVALSCHI. 

 

La propunerea Președintelui ședinței se pune la vot chestiunea privind efectuarea înregistrării 

video și audio a ședinței adunării, cu reflectarea acestui fapt în procesul-verbal. Responsabil – Dl 

Ghenadie ȚAULEAN, Administrator AITA. 
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S-a votat: 

Pro - 49 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 49 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați.  

 

Prin unanimitate de voturi a Membrilor Asociați ai Asociației AITA, prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare, s-a decis efectuarea înregistrării video și audio a ședinței 

Adunării Generale. Responsabil – Dl Ghenadie ȚAULEAN, Administrator AITA. 
 

Președintele adunării a propus spre aprobare procedura (regulamentul) desfășurării ședinței 

Adunării generale Extraordinare, după cum urmează: 

- Acordarea până la 3-6 minute raportorilor pentru discursuri și 1-2 minute pentru replici. 

- Atribuirea dreptului președintelui adunării de a aplica sancțiuni pentru încălcarea ordinii 

desfășurării ședinței. 

Propunerea dată a fost supusă votului. 

 

S-a votat: 

Pro - 46 voturi, împotriva - 2 voturi (SRL „Mevitrans-Expediție” și SRL „Pegas-Bis”, reprezentați de 

către Evgheni GUBCEAC), s-au abținut - 1 vot (SRL „Basarabia Metal”, reprezentată de către 

Serghei MAGDALIUC). 

Au votat 49 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

 

Prin majoritatea simplă de voturi (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare din 25.07.2018, s-a decis aprobarea procedurii (regulamentul) 

desfășurării ședinței Adunării Generale Extraordinare și anume: acordarea până la 3-6 minute 

raportorilor pentru discursuri și 1-2 minute pentru replici și atribuirea dreptului președintelui 

adunării de a aplica sancțiuni pentru încălcarea ordinii desfășurării ședinței. 
 

Președintele adunării a dat citirii ordinii de zi și a propus aprobarea ei. 

Dl Ștefan VARVARICI, reprezentantul membrului Asociat SRL „Eurotir-Trans” a propus ca 

chestiunile 3 și 4 de pe ordinea de zi să fie excluse, din motiv că nu este temei pentru excluderea SRL 

„Basarabia Metal”. 

Președintele Adunării, dl Mihail USATÎI a spus că proiectul ordinii de zi va fi supuse votului și 

Adunarea Generală va decide 

 

S-a votat: 

Pro - 30 voturi, împotriva - 8 voturi, s-au abținut - 8 voturi. 

Au votat 46 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

 

Prin majoritatea simplă de voturi (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare din 25.07.2018, s-a hotărât aprobarea ordinii de zi a ședinței, 

după cum urmează: 

1. Cu privire la acordarea împuternicirilor dlui Mihail USATÎI, Preşedintele Asociaţiei AITA 

pentru semnarea scrisorii către IRU şi a Acordului între AITA și IRU, referitor la revocarea 

încetării angajamentelor IRU faţă de Asociaţia AITA expuse în scrisoarea din 26 iunie 2018. 

2. Cu privire la cererea referitor la revocarea din mandatul de membru de rezervă al Consiliului 

AITA și alegerea unui nou membru de rezervă al Consiliului AITA. 

3. Cu privire la excluderea SRL „Basarabia Metal” din Membrii Asociați ai Asociației AITA, 

păstrându-i calitatea de Titular de Carnete TIR. 

4. Cu privire la comportamentul SRL „Pegas - Bis” în raporturile sale cu AITA precum și cu 

partenerii naționali și internaționali ai Asociației AITA.  
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S-a trecut la examinarea chestiunilor de pe ordinea de zi, după cum urmează: 

 

 Chestiunea 1.  Cu privire la acordarea împuternicirilor dlui Mihail USATÎI, Preşedintele 

Asociaţiei AITA pentru semnarea scrisorii către IRU şi a Acordului între AITA și IRU, referitor 

la revocarea încetării angajamentelor IRU faţă de Asociaţia AITA expuse în scrisoarea din 26 

iunie 2018. 

Președintele adunării, a oferit cuvântul dlui Dumitru ALBULESA, Administrator AITA, care a 

relatat celor prezenți referitor la faptul că urmare Deciziilor Prezidiului Executiv IRU din 9 februarie 

2018 şi din data de 2 mai 2018 de a menţine Asociaţia AITA în calitate de membru al IRU şi de a 

revoca încetarea angajamentelor IRU faţă de Asociaţia AITA expuse în scrisoarea din 26 iunie 2018 şi 

care identifică puncte pendinte în relaţiile financiare dintre Asociaţia AITA şi IRU și anume: 

a) Stabilirea sumei în mărime de 545245,00 franci elveţieni care va fi alocată Asociaţiei AITA în 

contextul ofertei generale făcute membrilor IRU afiliați la Sistemul TIR, conform calculului 

detaliat verificat de către KPMG.  

b) Stabilirea dreptului Asociației AITA de a aplica pentru o contribuție la un proiect de inovare şi 

dezvoltare până la o sumă de 562181,00 franci elveţieni. Orice astfel de suport financiar este 

condiţionat de executarea tranzacţiei; acceptarea unui proiect inovator înaintat de către Asociaţia 

AITA în conformitate cu Ghidul Fondului pentru Inovare și Dezvoltare înființat de Fundația 

Vaduz în favoarea tuturor membrilor IRU afiliați la Sistemul TIR, precum şi încheierea unui acord 

specific referitor la utilizarea sumelor primite de la Fondul pentru Inovare și Dezvoltare.  

c) Stabilirea sumei de 62859,94 franci elveţieni care va fi alocată Asociației AITA ca rezultat al 

revindecărilor împotriva brokerului de asigurare AON. Suma alocata constituie un procentaj din 

suma achitată de către AON către IRU, calculat proporțional în funcție de prima de asigurare 

plătită de către Asociația AITA către Lloyd și de numărul de carnete TIR emise în perioada 1996-

2000; 

d) Acceptarea (recunoaşterea) prejudiciului cauzat IRU prin acțiunile și comportamentul Asociaţiei 

AITA în mărime de 115752,41 franci elveţieni reprezentând cheltuielile atribuite către Asociaţia 

AITA. În suma dată nu au fost incluse cheltuielile suportate de IRU pe plan intern, de plata cărora 

Asociaţia AITA este exonerată.  

e) Acceptarea sumelor menţionate mai sus în punctele a) – d), eliberează și exonerează irevocabil și 

necondiționat IRU și/sau oricare alte părți IRU și toți directorii acestora, persoane fizice cu funcții 

de răspundere, administratori, parteneri, persoane interesate (acționari, asociați etc.) și angajați, 

atât din trecut, cât și din prezent, de toate pretențiile Asociaţiei AITA și de oricare drepturi și 

obligații care există la data prezentei tranzacţii sau care vor exista în continuare în legătură 

cu/rezultate din oricare fapte/circumstanțe existente la data prezentului acord, cu privire la 

Remunerație și/sau Strategie de Rezervă, dar și cu privire la Procedura AON. 

 

 Președintele adunării în luarea sa de cuvânt a menționat ca Asociația AITA are scopuri și 

obiective clare determinate de Statutul AITA. Toate asociațiile garante, membri a IRU, au semnat deja 

acordul, a rămas numai Asociația AITA. Acordul trebuie de semnat până pe data de 31 iulie 2018, 

pentru că pe data de 10.08.2018 este programată ședința Consiliului Prezidențial IRU. Sumele care au 

fost vociferate sunt ceea la ce Asociația AITA are drept și vor fi valorificate de către noi, numai după 

semnarea acordului. Astfel vă îndemn pe toți ca proiectul hotărârii propus să fie votat. 

 Reprezentantul membrilor Asociați „Tantas„ SRL și „Vitrans” CG – dl V. PENDIURIN a spus 

că în principiu este de acord să acorde împuterniciri corespunzătoare semnării acordului, însă propune 

de a institui o comisie în număr de 6-7 persoane, inclusiv Cenzorul AITA care în termen de 30 de zile 

va analiza și va stabili persoanele vinovate de pricinuirea de pagubei și cărora urmează a fi înaintate 

cerințe de plată în ordine de regres pentru a recupera prejudiciului cauzat IRU prin acțiunile și 

comportamentul Asociaţiei AITA în mărime de 115752,41 franci elveţieni. 

  Dl Mihail USATÎI, Președintele Adunării a răspuns că la moment noi nu am achitat nimic, numai 

după semnare și reținerea sumei de 115752,41 franci elveţieni, noi o sa avem un prejudiciu achitat și 

numai după aceasta noi putem iniția o procedură legală conform căreia vor fi stabilite persoanele 

vinovate de pricinuirea de pagubei amintite.  
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 Dl Valeriu CEVDARI, reprezentantul SRL „Ivecon Trans” a concretizat că din actele prezentate 

este cert că în caz de semnare a scrisorii către IRU şi a Acordului între AITA și IRU, suma 

prejudiciului cauzat IRU prin acțiunile și comportamentul Asociaţiei AITA în mărime de 115752,41 

franci elveţieni va fi dedusă din suma de 545245,00 franci elveţieni care va fi alocată Asociaţiei AITA 

în contextul ofertei generale făcute membrilor IRU afiliați la Sistemul TIR și numai după aceasta la 

Asociația AITA apare dreptul la careva acțiuni de recuperarea prejudiciului cauzat. 

 Dl Anatolie BULAT, reprezentantul Membrului Asociat SRL ”Trans Ager”, s-a interesat de ce 

anume este stabilită suma de 115752,41 franci elveţieni. De ce nu este mai mult sau mai puțin? 

Consider că trebuie de solicitat descifrarea sumei. 

  Dl Mihail USATÎI, Președintele Adunării a răspuns că scrisori din partea AITA au fost în jur de 

180. Noi putem solicita descifrarea sumei, dar nu sunt sigur că vom avea de câștigat de la acest fapt. 

Costul serviciilor juridice în Elveția este foarte mare și suma de 115752,41 franci elveţieni este foarte 

mică comparativ cu ceea ce putea fi solicitată. Mai mult ca atât, noi în genere după toate acțiunile din 

partea AITA față de IRU, puteam să nu primim nimic. 

 Dl Nicole GRIBINCEA a propus ca comisia propusă de către dl PENDIURIN să fie totuși creată 

în cadrul ședinței Adunării Generale de azi, pentru nu vreau eu să fiu învinuit de cineva ulterior, că 

fiind membrul Consiliului AITA, nu am întreprins careva acțiuni ce au permis prejudicierea Asociației 

AITA. 

 Dl Valeriu TULBU, reprezentantul Membrului Asociat SRL ”Transimex”, a reiterat că susține 

întru tot acordarea împuternicirilor Președintelui USATÎI și îi mulțumește pentru faptul că a făcut și 

face în continuare tot posibilul ca Asociația AITA să-și recapete autoritatea și imaginea cea de 

altădată. 

 Dl Gheorghe AGAPI, reprezentantul Membrului Asociat SRL ”Truck” a spus că susține 

acordarea împuternicirilor conducerii AITA pentru semnarea scrisorii și acordului cu IRU, dar tot 

odată nu este de acord cu colegii care propun de a solicita IRU descifrarea pagubelor aduse urmare 

acțiunilor AITA.  

 Dl Mihail USATÎI, Președintele Adunării a răspuns că este binevenită susținerea, dar deja s-a 

replicat referitor la solicitarea descifrărilor și nu este necesar de repetat aceste lucruri. 

 Dl Evgheni GUBCEAC, reprezentantul SRL „Mevitrans-Expediție” și SRL „Pegas-Bis” a spus 

că suma prejudiciului cauzat IRU de către AITA va fi achitat indiscutabil, poate că trebuia de achitat o 

sumă încă mai mare, dar la moment asta este situația. Susțin acordarea împuternicirilor conducerii 

AITA pentru semnarea scrisorii și acordului cu IRU, însă propun ca proiectul hotărârii propus să fie 

complimentat cu încă 2 puncte:  

a) A considera pe dl BERNAVSCHI și alăturații lui ca fiind vinovat în aducerea prejudiciului 

Asociației AITA și a interzice lor de ocupa funcții de conducere în cadrul Asociației AITA 

timp de 5 ani. 

b) A institui o comisie, care în termen de 30 de zile vă analiza și va stabili persoanele vinovate de 

pricinuirea de pagubei și cărora urmează a fi înaintate cerințe de plată în ordine de regres 

pentru a recupera prejudiciului cauzat IRU prin acțiunile și comportamentul Asociaţiei AITA în 

mărime de 115752,41 franci elveţieni. 

 Dl Mihail USATÎI, Președintele Adunării a răspuns că la moment noi nu avem nici un temei să 

facem careva acțiuni. Pe data de 10 august o sa aibă loc ședința Consiliului Prezidențial IRU unde se 

va primi hotărârea referitor la sumele pe care să le primească AITA și începând cu data de 11 august 

putem să instituim comisia pe care o doriți. 

  Dl Serghei MAGDALIUC, reprezentantul SRL „Basarabia Metal” a spus că se încalcă Statutul 

AITA. Noi nu trebuie să împuternicim pe nimeni. În fiecare an, ex-președintele Vladimir FLOREA 

chiar și BERNAVSCHI semnau careva acte cu IRU fără ca nimeni să le acorde careva împuterniciri. 

Aceasta chestiune de pe ordinea de zi este o încercare de a evita răspunderea de către semnatari, 

spunând că acțiunile au fost încuviințate de către Adunarea Generală AITA. Într-al doilea rând, dl 

Cevdari a menționat faptul că nu putem să acționăm în regres pe nimeni până când nu plătim suma, 

aici eu am să remarc faptul că de către AITA a fost achitată o sumă pentru avocații din Elveția în 

mărime puțin mai mare de 5000 franci elvețieni, care s-a ocupat de retragerea învinuirilor făcute de 

către ex-președintele BERNAVSCHI față de IRU și nimeni până acum nu a înaintat regres lui 

BERNAVSCHI în mărimea acestei sume, mai mult ca atât, la data de 03.11.2017, în temeiul hotărârii 
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Consiliului AITA, au fost împuterniciți Cenzorul AITA și contabilul șef AITA să clarifice situația 

creată referitor la cheltuielile nejustificate și să fie identificate persoanele vinovate, însă și această 

hotărâre a fost boicotată de către Consiliul AITA și până în prezent nu este nici un rezultat referitor la 

chestiunea dată. Mai mult ca atât, conform Statutului AITA orice persoană care a prejudiciat Asociația 

AITA, trebuie să răspundă pentru acest prejudiciu. Și în al treilea rând, IRU nu solicită să fie 

împuternicit Președintele AITA pentru semnarea cărorva acte, IRU solicită de la AITA să fie achitat 

prejudiciu cauzat IRU, să fie identificate persoanele vinovate și repare acest prejudiciu adus AITA și 

ca aceste acțiuni să nu să se repete. Astfel votând această chestiune se va încălca Statutul AITA. Toate 

împuternicirile le aveți conform Statutului AITA. 

 Dl Mihail USATÎI, Președintele Adunării a răspuns că dacă ați ascultat bine adresarea IRU, 

acolo se solicită de la AITA acțiuni și având în vedere faptul că Asociația AITA are la moment o 

conducere corporativă, acest subiect a fost scos la Adunarea Generală. Mai mult ca atât, conform 

statutului AITA aşa tranzacţii sunt aprobate de Adunarea Generală, (pct.7.3.12. din Statut), iar 

Președintele Asociației poate reprezenta AITA în fața IRU numai cu unul din membrii Directoratului 

AITA (pct.9.4.4. din Statut), așa că înainte de învinui, trebuie mai bine de studiat Statutul AITA. În 

ceea ce privește achitarea banilor la avocații din Geneva, DVS personal ați votat la ședința Consiliului 

AITA această chestiune, iar în ceea ce privește recuperarea lor, am spus că ne vom ocupa de acest 

subiect, numai după ce vom avea toate actele și informațiile necesare în acest sens. 

 Dl MAGDALIUC a replicat că nu se respectă hotărârile Consiliului AITA și de acesta este 

responsabil Președintele Consiliului AITA, adică dl USATÎI. 

 Dl USATÎI a spus că nu există nici o hotărâre referitor la recuperarea banilor de la 

BERNAVSCHI. 

 Dl MAGDALIUC a replicat că pe data de 03.11.2017, au fost împuterniciți Cenzorul AITA și 

Directorul Financiar AITA să identifice vinovații și să prezinte informația Consiliului AITA, iar acest 

lucru nu a fost făcut până acum.  

 Dl SPÎNU a spus că discuția a început cu acordarea împuternicirilor dar am ajuns în alte parte. 

Dl MAGDALIUC minte când spune că Statutul AITA acordă Președintelui aceste împuterniciri, aceste 

împuterniciri sunt acordate de către Adunarea Generală conform Statutului AITA, pe care l-au aprobat 

toți Membrii Asociați ai Asociației AITA. Asta se face deschis și democratic. 

 Președintele Adunării a pus la vot propunerea de împuterniciri dlui Mihail USATÎI, Preşedintele 

Asociaţiei AITA și dlui Dumitru ALBULESA, Administrator AITA, în temeiul art. 9.4.4. al Statutului 

AITA, pentru semnarea scrisorii către IRU şi a Acordului între AITA și IRU, referitor la revocarea 

încetării angajamentelor IRU faţă de Asociaţia AITA, expuse în scrisoarea din 26 iunie 2018. 

 

S-a votat: 

Pro - 43 voturi, împotriva - 3 voturi (membrii Asociați SRL „Eurotir-Trans” și SRL MMD, 

reprezentați de către Ștefan VARVARICI, și membrul Asociat SRL „Basarabia Metal”, reprezentată de 

către Serghei MAGDALIUC, s-au abținut - 1 vot - membrul Asociat SRL „Cvanc Trans”, reprezentată 

de către Serghei TARAN. 

Au votat 47 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

Prin majoritatea simplă de voturi (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare din 25.07.2018, s-a hotărât: 

 

1.1 A acorda împuterniciri dlui Mihail USATÎI, Preşedintele Asociaţiei AITA și dlui Dumitru 

ALBULESA, Administrator AITA, în temeiul art. 9.4.4. al Statutului AITA, pentru semnarea 

scrisorii către IRU şi a Acordului între AITA și IRU, referitor la revocarea încetării 

angajamentelor IRU faţă de Asociaţia AITA, expuse în scrisoarea din 26 iunie 2018. 
 

Președintele Adunării a propus să fie instituită comisia, susținută de către domnii PENDIURIN 

și GRIBINCEA. 

 Dl SPÎNU a replicat, că este Consiliul AITA, el este funcțional și el trebuie să clarifice lucrurile 

și să antreneze Directoratul AITA, IRU și toți care vor fi necesari în stabilirea adevărului. 
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 Dl Ion LIVADARU, reprezentantul SRL „Calivad Trans” a propus ca totuși să fie instituită o 

comisie, din motiv că unii din membrii Consiliului AITA actual au fost membri și în Consiliul AITA 

pe timpul lui BERNAVSCHI. 

 Președintele adunării a propus ca Directoratul AITA să organizeze o Adunare Generală prin 

corespondență, care după ce vom primi banii de la IRU, adică după data de 10 august 2018, va crea o 

comisie care va identifica persoanele care au prejudiciat AITA în raporturile sale cu IRU și va 

determina posibilitatea recuperării prejudiciului suportat. Pentru că acum nu o putem crea. Nu este 

corect. 

 Dl MAGDALIUC a propus de a completa proiectul hotărârii pentru chestiunea 1 și a include 

acolo propunerile domnilor PENDIURIN și GRIBINCEA, referitor la crearea comisiei. Mai mult ca 

atât, în comisie nu trebuie să fie persoane care l-au susținut pe BERNAVSCHI, dacă aceasta se va 

sabota, această hotărâre va fi contestată în instanța de judecată. 

 Președintele adunării a replicat, dacă această decizie va fi contestată nu mai are rost să primim 

decizii. Însă având în vedere faptul că au fost înaintate propuneri, ea trebuie să fie supusă votului. 

 Dl Valeriu CEVDARI, reprezentantul SRL „Ivecon Trans” a spus că trebuie de menționat că 

comisia își va începe lucrul începând cu data de 11 august, pentru ca să nu o creăm doar de dragul 

creării și să stabilim numărul de membri din care va fi compusă și cine vor fi acești membri. 

 Președintele adunării a replicat că la începu se pune la vot doar propunerea referitor la crearea 

comisiei, pe urmă toate celelalte. 

 Președintele Adunării a pus la vot propunerea referitor la crearea comisiei care va analiza și va 

stabili persoanele vinovate de pricinuirea de pagubei Asociației AITA și cărora urmează a fi înaintate 

cerințe de plată în ordine de regres pentru a recupera prejudiciului cauzat IRU prin acțiunile și 

comportamentul Asociaţiei AITA în mărime de 115752,41 franci elveţieni. 

S-a votat: 

Pro - 25 voturi, împotriva - 21 voturi, s-au abținut - 2 voturi. 

Au votat 48 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

 

Din lipsa majorității simple a voturilor (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare din 25.07.2018, nu a fost posibil de a lua hotărâre referitor la 

crearea comisiei care va analiza și va stabili persoanele vinovate de pricinuirea de pagubei 

Asociației AITA și cărora urmează a fi înaintate cerințe de plată în ordine de regres pentru a 

recupera prejudiciului cauzat IRU prin acțiunile și comportamentul Asociaţiei AITA în mărime 

de 115752,41 franci elveţieni.  
 

Urmare a deciziei primite, dl MAGDALIUC a învinuit Președintele AITA despre încălcarea 

procedurii de vot și anume de faptul că persoanele care îl susțin pe BERNAVSCHI și el inclusiv nu 

aveau dreptul să voteze, din motiv că se examina chestiunea referitor la aceste persoane. 

Președintele adunării a replicat că aceasta nu este prevăzut în Statutul AITA. 

 

Chestiunea 2. Cu privire la cererea referitor la revocarea din mandatul de membru de rezervă al 

Consiliului AITA și alegerea unui nou membru de rezervă al Consiliului AITA. 

 

Dl Guțu Sergiu, șeful secției juridice AITA a adus la cunoștința Membrilor Asociați ai Asociației 

AITA faptul că la data de 02.07.2018, dl Petru SANDUȚA a depus o cerere cu solicitarea de a fi 

revocat din mandatul de membru de rezervă al Consiliului AITA, pe motiv că a fost ales în calitate de 

membru al Consiliului SAR „MOLDCARGO” SA și conform Statutului AITA, nu poate cumula 

aceste funcții. 

În cazul revocării dlui Petru SANDUȚA din funcția de membru de rezervă al Consiliului AITA, 

este necesar de ales un nou membru de rezervă al Consiliului AITA. 

În urma discuțiilor, s-a propus: 

 

1. A accepta cererea de revocare din membru de rezervă al Consiliului AITA a dlui Sanduţa 

Petru.  
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S-a votat: 

Pro - 46 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 46 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

2. Propunerea candidaturilor pentru membru de rezervă al Consiliului AITA. Reprezentantul 

Membrului Asociat „Agroconstrucția” SRL - Pavel SPÎNU a propus candidatura dlui 

Nicolae MANOLACHE, reprezentantul Membrului Asociat „Termotransauto” S.A.  

 

Dl MAGDALIUC s-a interesat pentru ce ne trebuie nouă rezerva în Consiliul AITA? Nu o să fie 

nimic strașnic dacă timp de un an de zile care a rămas din mandatul Consiliului actual, Consiliul AITA 

va lucra numai cu un membru de rezervă, care nu face nimic și care primește o remunerare de 50% din 

remunerarea membrului Consiliului AITA. Ei astfel sunt cumpărați. Nici deputații în Parlament, care 

nu au trecut pe listele partidului nu primesc remunerare.  

 

Dl USATÎI, Președintele Adunării, a replicat că domnului MAGDALIUC îi place doar să critice 

și are părerea că toți care lucrează în AITA sunt incompetenți și numai dumnealui este cu raționament. 

Având în vedere faptul că alte candidaturi nu au fost propuse, propunerea referitor la candidatura dlui 

Nicolae MANOLACHE, reprezentantul Membrului Asociat „Termotransauto” S.A ca să fie ales în 

calitate de membru de rezervă al Consiliului AITA, a fost pusă la vot. 

 

S-a votat: 

Pro - 31 voturi, împotriva - 9 voturi, s-au abținut - 8 voturi. 

Au votat 48 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

Prin majoritatea simplă a voturilor (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare din 25.07.2018, s-a hotărât: 

 

2.1. A accepta cererea de revocare din membru de rezervă al Consiliului AITA a dlui Sanduţa 

Petru.  

2.2. A alege pe dl Nicolae MANOLACHE în calitate de membru de rezervă al Consiliului 

AITA până la expirarea mandatului Consiliului Asociației AITA (2 ani), aleși la 

11.12.2017. 

2.3. A împuternici Directoratul AITA să încheie contract de mandat cu noul membru de 

rezervă al Consiliului AITA, dl Nicolae MANOLACHE, până la expirarea mandatului 

Consiliului Asociației AITA (2 ani), aleși la 11.12.2017. 

 

Chestiunea 3. Cu privire la excluderea SRL „Basarabia Metal” din Membrii Asociați ai 

Asociației AITA, păstrându-i calitatea de Titular de Carnete TIR. 

Cuvântul i-a fost oferit dlui Mihail USATÎI, Președintele Adunării, care a adus la cunoștința 

Membrilor Asociați ai Asociației AITA că la data de 03.07.2018, în INFOTAG, a fost publicat 

interviul acordat de către dl MAGDALIUC, în calitate de membru Asociat al Asociației AITA, în care 

într-un mod unilateral și speculativ sunt aduse învinuiri nefondate Președintelui Asociației AITA, 

Consiliului AITA precum și Asociației AITA – ca organizație necomercială. 

 Dl MAGDALIUC a replicat că subscrie sub fiecare cuvînt din interviu. Acest articol a apărut 

după ce de câteva ori jurnaliștii au solicitat informații referitor la situația care este în Asociația AITA 

la moment. Am refuzat să acord careva interviuri până când am primit materialele referitor la 

Adunarea Generală a Membrilor Asociași ai Asociației AITA, unde era menționat faptul că trebuie să 

transmitem împuterniciri Consiliului AITA, care să reformeze toate întreprinderile unde Asociația 

AITA deține cotă parte în capitalul social, ceea ce contravine prevederilor Statutului AITA, conform 

căruia: „Adunarea Generală are următoarele atribuții exclusive, care sub nici o formă și în nici un caz 

nu pot fi delegate oricărui alt organ al Asociației AITA”. Și asta se face doar din considerentul că toate 

manipulările cu patrimoniul AITA, împărțirea lui să fie înfăptuită numai de către Consiliul AITA, iar 

în cazul când vor apărerea careva întrebări, Consiliul AITA se va putea ascunde în spatele hotărârii 

Adunării Generale care a decis transmiterea împuternicirilor. Ceea ce este o încălcare a Statutului 

AITA. 
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 Dl USATÎI a rugat ca domnul MAGDALIUC să fie mai explicit și să numească lucrurile pe 

nume. 

Dl MAGDALIUC a spus că dl USATÎI a numit 2 persoane în calitate de rezervă a Consiliului 

AITA, care primesc bani pentru a nu face nimic, la fel a dat salariu soțiilor lui dl GORENCO, 

reprezentat al membrului Asociat - SRL „IVG-Trans” și soției dlui GALANCIUC, reprezentat al 

membrului Asociat – „LKW Alex Spedition” – care au fost numite în comisia de cenzori ai SA 

„Moldcargo”. Astfel se creează electoratul plătit al Președintelui AITA.  

Dl USATÎI a rugat ca domnul MAGDALIUC să răspundă la întrebări și să explice ce anume se 

dorește de a fi distrus în AITA și în ce mod. 

Dl MAGDALIUC a spus că dl USATÎI personal, precum și membrii Consiliului AITA doriți să 

privatizați patrimoniul AITA și să-l împărțiți între voi. 

Din sala au venit replici referitor la incorectitudinea informației prezentată de către dl 

MAGDALIUC. 

Dl Nicolae GRIBINCEA, reprezentantul Membrilor Asociați „Deltrans Grup” și „Deniauto” a 

adresat dlui MAGDALIUC o întrebare: la data de 10.04.2015, în baza hotărârii Consiliului AITA, 

membrul căruia ați fost, ați menționat în cadrul ședinței că: „având în vedere că o parte din membrii 

fondatori ai AITA au participat şi participă activ la activitatea şi susţinerea AITA, contribuie la 

rezolvarea multor probleme legate direct sau indirect de transportul rutier, susţin, formarea şi competenţa 

profesională a transportatorilor şi a şoferilor, optează pentru facilitarea transportului rutier, în mod special 

prin unificarea, simplificarea şi transparenţa reglementărilor şi a practicilor referitoare la circulaţia rutieră 

naţională şi internaţională, promovează obiectivele economice, sociale, de protejare a mediului înconjurător 

şi ale dezvoltării durabile în cadrul profesiunii, contribuind la ameliorarea productivităţii, a securităţii 

rutiere şi protecţia mediului înconjurător, întreprind la nivel naţional şi internaţional, eforturi şi acţiunile 

necesare pentru asigurarea dezvoltării armonioase a transportului rutier etc., se propune de a majora suma 

alocată pentru sponsorizarea membrilor Asociaţiei AITA şi de a acorda acestor membri o sponsorizare 

într-o mărime mai mare, astfel s-a hotărât de a acorda o sponsorizare  companiilor de transport, 

membri ai Asociaţiei AITA, printre care și SRL „Basarabia Metal” în mărime de 6005-00  CHF, iar 

altor membri ai Asociaţiei AITA, printre care face parte și compania pe care o reprezint – SRL 

„Deltrans Grup” - în mărime de 3527-00 CHF. Care sunt meritele companiei „Basarabia Metal” SRL? 

Câte Carnete TIR au fost luate de către companie în ultimii 20 de ani? De este învinuit că fură? și ce 

anume a furat. Am vorbit de multe ori că e foarte ușor de distrus și pe urmă foarte greu o să fie să 

restabilim totul cum a fost. Am analizat activitatea Consiliului AITA în anii 2014 – 2017 și în afară de 

cuvinte murdare, împărțiri de fonduri și acțiuni incompetente - nu am văzut nimic. Dvs ați scris în 

articol că eu particip la distrugerea, împărțirea AITA și furt: de unde așa informație? 

Dl MAGDALIUC a replicat și a spus că se referă la majoritatea din Consiliul AITA, din care 

însă nu fac parte domnii GRIBINCEA, STEREA și CAIREAC. 

Dl USATÎI a rugat ca domnul MAGDALIUC să numească faptele prin care Președintele AITA a 

discreditat Asociația AITA. 
Dl MAGDALIUC a răspuns că Ministrul Justiției a rugat să fie susținută candidatura dlui 

USATÎI, care este o persoană neutră și care va face regulă în Asociația AITA din motiv că Membrii 

Asociației AITA conflictează. Mai mult ca atât, dumnealui a promis că va ajuta să reorganizăm 

Asociația AITA și să scoatem patrimoniul Asociației și să-l delimităm de ceea ce ține de procedura 

TIR. Promisiunile făcute, au plecat cu tot cu dl Ministru. De la început dl USATÎI avea o imagine de o 

persoană democrată, care putea să converseze cu oricine din Membrii Asociației, iar iaca că a trecut un 

an de zile de la alegere, însă în AITA nu s-a schimbat nimic și nici nu o să se schimbe nimic. Nu au 

fost îndeplinite promisiunile făcute. 

Dl USATÎI a rugat să se adreseze la persoanele care i-au promis ceva, dumnealui nu a făcut 

promisiuni pe care nu le–a îndeplinit. 

Dl MAGDALIUC a mai menționat că a adresat mai multe scrisori în care erau relatate nereguli 

în Asociația AITA, însă dl USATÎI a împuternicit Administratorul AITA, dl Albulesa să dea răspuns 

că totul e ok. Iar acum, fără careva împuterniciri legale se examinează chestiunea referitor la 

excluderea SRL „Basarabia Metal” din membri Asociați ai Asociației AITA, posibilitate care nici 

măcar nu este prevăzută de Statutul AITA. Ceea ce demonstrează încă odată că Președintele AITA 

încalcă Statutul Asociației.   
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 Dl USATÎI l-a atenționat pe dl MAGDALIUC să studieze mai bine statutul Asociației AITA, în 

special art. 12.4. - 12.8., care prevăd excluderea Membrului Asociat al Asociației AITA. 

Dl CAIREAC, reprezentantul Membrului Asociat „Iugintertrans” SA a relatat Adunării faptul că 

nu demult, din cauza ambițiilor și dorinței de putere dnii BERNAVSCHI, MAGDALIUC și alții pe 

care nu îi va numi, au exclus din Membrii AITA compania „Iugintertrans” SA, interesele căreia le 

reprezintă, fără careva motive. Dar cu toate acestea nu voi vota excluderea companiilor – Membri 

Asociați ai AITA, interesele cărora sunt reprezentate de către domnii BERNAVSCHI și 

MAGDALIUC. Dacă sunt dovezi că acești Membri Asociați au adus prejudicii Asociației AITA, 

atunci trebuie de încasat acest prejudiciu din acești Membri Asociați. 

Dl USATÎI a reiterat faptul că nu a furat nimic din AITA și nu are intenția de distruge AITA și 

dacă culegeți în sistemul de căutare  Google numele USATÎI o să găsiți multe lucruri pe care le-a făcut 

și s-a ocupat Mihail USATÎI, iar dacă de introdus numele – MAGDALIUC, apare inscripția – 

contrabandist nr. 1. 

Dl PENDIURIN a spus că dacă SRL „Basarabia Metal” a cauzat prejudicii AITA, ea trebuie 

exclusă din Membri Asociați ai Asociației AITA, dar astăzi avem pe BERNAVSCHI, care a cauzat un 

prejudiciu în mărime de 115752,41 franci elveţieni și nimeni nu a propus să fie exclus. Eu personal voi 

vota împotriva excluderii lui SRL „Basarabia Metal” din Membri Asociați ai Asociației AITA, pentru 

ca fiecare are dreptul la critică. Maine pe acest loc poate fi oricare dintre noi. 

  Dl USATÎI a spus că interviul acordat și informația prezentată în el, nu are nimic comun cu 

critica. Fiecare din Membri Asociați ai Asociației AITA trebuie să se gândească la cele scrise în 

interviul Dl MAGDALIUC 

Dl TULBU a spus că dl MAGDALIUC nu pentru prima dată face asemenea interviuri, care 

discreditează imaginea Asociației AITA. Noi toți suntem egali și nu merităm să fim insultați. Însă eu 

personal am dubii în profesionalismul de transportator internațional de mărfuri al dlui MAGDALIUC, 

care a scris de Novorosiisk, care deja de câțiva ani nu mai funcționează. În cazul în care sunt careva 

obiecții sau propuneri referitor la funcționarea și activitatea AITA, aveți tot dreptul să veniți la 

ședințele Consiliului AITA și să discutăm, dar să nu aruncați murdărie neconfirmată în public. 

Dl GUBCEAC, reprezentantului membrului Asociat SRL „Pegas Bis” și SRL „Mevitrans-

Expediție” a atras atenția auditoriului că persoanele care au salvat Asociația AITA de faptul de a fi 

exclusă di sistemul TIR au dreptul la cuvânt, și nimeni nu a solicitat excluderea lui SRL „Pegas-Bis” 

când avea altă poziție în 2004 și în 2008 de cât cea a Membrilor Asociați ai Asociației AITA, așa și 

acum SRL „Basarabia Metal” are o poziție, care are dreptul la viață. 

Dl BULAT a replicat că dl MAGDALIUC nu a făcut nimic pentru asociația AITA de cât în 

precedentul Consiliu AITA a boicotat ședințele acestuia timp de un an și a primit salariu. Contrabanda 

și falsificări la eliberarea CEMT nu dau dreptul lui SRL „Basarabia Metal” să facă parte din Membrii 

Asociați ai Asociației AITA. 

În ultima replică, dl MAGDALIUC a menționat că nu este primul interviu pe care l-a acordat, au 

mai fost 2 interviuri, în care de asemenea am prevenit referitor la situația creată în Asociația AITA și 

dacă nu era interviul nr. 2, atunci Asociația AITA era deja exclusă din Sistemul TIR. Tot ce este 

indicat în interviu, a fost cuprins în conținutul adresărilor sale către președintele AITA, la care însă nu 

a primit răspunsuri, nu am fost auzit și invitat la careva discuții. 

Dl USATÎI a remarcat că toată informația este publicată pe site-ul AITA, fiecare dintre Membrii 

Asociați ai Asociației AITA au posibilitatea și dreptul de asista la ședințele Consiliului AITA și la 

toate întrunirile pe care le organizează Asociația AITA. 

Președintele adunării a pus la vot propunerea referitor la excluderea SRL „Basarabia Metal” din 

Membrii Asociați ai Asociației AITA, păstrându-i calitatea de Titular de Carnete TIR. 

S-a votat: 

Pro - 26 voturi, împotriva - 15 voturi, s-au abținut - 6 voturi. 

Au votat 47 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

 

Din lipsa majorității calificate de 2/3 din voturi a Membrilor Asociați prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare din 25.07.2018, nu a fost posibil de a adopta hotărâre referitor 
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la excluderea SRL „Basarabia Metal” din Membrii Asociați ai Asociației AITA, păstrându-i 

calitatea de Titular de Carnete TIR. 

 

În replică dl Valeriu CEVDARI a explicat de ce Membrul Asociat al Asociației AITA, 

reprezentat de către dumnealui s-a abținut de la votare. Nu au fost aduse nici un argument referitor la 

prejudiciu adus ca urmare a publicării interviului – Asociației AITA. Nu a fost menționată norma din 

Statutul AITA, potrivit căreia trebuie să fie exclus SRL „Basarabia Metal” din Membrii Asociați ai 

Asociației AITA și care acțiuni au fost întreprinse de către Consiliul AITA întru apărarea reputației 

sale. 

Dl USATÎI a spus că acțiuni au fost întreprinse și procedura a fost inițiată.  

 

Chestiunea 4. Cu privire la comportamentul SRL „Pegas-Bis” în raporturile sale cu AITA 

precum și cu partenerii naționali și internaționali ai Asociației AITA.  

Dl Valeriu TULBU, reprezentantul Membrului Asociat SRL ”Transimex” a raportat Adunării 

General subiectul cu privire la comportamentul SRL „Pegas-Bis” în raporturile sale cu AITA precum 

și cu partenerii naționali și internaționali ai Asociației AITA. Dumnealui s-a referit la faptul că în 

organele de resort se află în procedură un dosar penal referitor la faptul falsificării procurii eliberate de 

către Membrul Asociat „Agrika”, tot dumnealui adresează scrisori către conducerea IRU în care 

denaturează informația prezentată. A contestat în instanța de judecată eliberarea sa din funcția de 

Secretar General AITA și solicită prejudicii de la AITA în mărime de 1500000 lei.  

Dl GUBCEAC a solicitat să fie aduse argumente și dumnealui o să răspundă la toate 

învinuirile. 

Dl Valeriu TULBU s-a interesat de ce dl GUBCEAC adresează scrisori către conducerea IRU, 

evitând organele de conducere AITA. 

Dl Nicolae GRIBINCEA a spus că din punct de vedere a drepturilor sale, dumnealui are dreptul 

să adreseze scrisori către conducerea IRU, însă ele trebuie coordonate cu organele de conducere AITA. 

Nu trebuie de arătat la toți că noi aici nu putem să găsim consens.  

Dl USATÎI a spus că este acceptabil faptul că adresează scrisori către conducerea IRU, însă 

informația din aceste scrisori trebuie să fie veridică. Propun ca să închidem subiectul dat și să luăm act 

de informare referitor la comportamentul SRL „Pegas-Bis” în raporturile sale cu AITA precum și cu 

partenerii naționali și internaționali ai Asociației AITA. 

Dl Valeriu TULBU a replicat către dl GUBCEAC că dumnealui este pentru aceea ca să fie 

recuperată paguba adusă Asociației AITA de către dl BERNAVSCHI și să încasată de la ultimul în 

ordine de regres? Prin analogie se poate de solicitat de la DVS în ordine de regres sumele pe care le 

pretindeți la Asociația AITA în cadrul examinării dosarului civil. 

Dl BULAT a completat cele spuse de către colegul său dl TULBU și a menționat faptul că dl 

GUBCEAC nu procedează corect. A săpat sub ex-președintele FLOREA, după ce a fost eliberat, ați 

săpat sub ex-președintele BERNAVSCHI, ați finisat cu BERNAVSCHI, începeți să aduceți învinuiri 

dlui USATÎI. Ne-ați mințit când ați venit la ședința Adunării Generale AITA cu procuri false și ați 

dorit să fiți Președintele nostru? Noi nu v-am vrut, nu suntem prost și nu o să tolerăm un astfel de 

comportament. 

În ultima replică, dl GUBCEAC a menționat că nu a avut intenția să fie Președintele Asociației 

AITA, însă a fost printre acele persoane care au salvat AITA de la excluderea de la Sistemul TIR. În 

luna august 2017, am vorbit personal cu dl TULBU și dl SPÎNU și le-am propus să convoace 

Adunarea Generală și să aleagă Președintele AITA, dar le-a fost frică să o facă. Chiar și când am fost 

ales în funcția de Secretar General nu m-am gândit la mine, dar m-am gândit la toți voi. Am contribuit 

la micșorarea valorii garanții financiare de la 8000$ SUA la 3000$ SUA, am contribuit împreună cu dl 

Guțu recuperarea 1000000 de la IRU. În ceea ce privește falsificarea procurii: dosar penal nu există. 

Din declarațiile date de către administratorul Membrului Asociat „Agrika” Gheiceanu Serghei, reiese 

că dl Gubceac Valeriu nu a fost împuternicit de către primul de a reprezenta interesele companiei. 

Procura a fost semnată de către Mulear Iurie, care avea procură de reprezentare a intereselor companiei 

„Agrika” și care le-a delegat fratelui meu Gubceac Valeriu. Numele lui GUBCEAC Evgheni nicăieri 

nu figurează. În ceea ce privește denaturarea faptelor în scrisorile adresate conducerii IRU: toate 

adresările au fost semnate de către mine personal și nu conțin informații false, sunt adresări pe care le 
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fac în interesele AITA și tot ce scriu, corespunde realității. Și la moment sunt întru apărarea intereselor 

Asociației AITA. Altceva eu nu am scris. În ceea ce privește litigiul cu Asociația AITA: eu am fost 

scos din cabinet de către 4 persoane înarmate, aveam funcția de Secretar General AITA și m-am 

adresat în instanță ca să mi se facă dreptate pe cale legală.  

Președintele adunării a pus la vot propunerea referitor la a lua act de informare comportamentul 

SRL „Pegas - Bis” în raporturile sale cu AITA precum și cu partenerii naționali și internaționali ai 

Asociației AITA. 

   

S-a votat: 

Pro - 34 voturi, împotriva - 6 voturi, s-au abținut - 5 voturi. 

Au votat 45 de reprezentanți ai Membrilor Asociați din numărul total de 52 de Membri Asociați. 

 

Prin majoritatea simplă de voturi (50%+1) a Membrilor Asociați prezenți la ședința 

Adunării Generale Extraordinare din 25.07.2018, s-a hotărât: 

 

4.1 A lua act de informare comportamentul SRL „Pegas - Bis” în raporturile sale cu AITA 

precum și cu partenerii naționali și internaționali ai Asociației AITA. 

 

Președintele adunării a anunțat finalizarea examinării subiectelor de pe ordinea de zi a Adunării 

Generale Extraordinare a AITA din 25 iulie 2018.  

Se pune la vot propunerea privind închiderea şedinţei Adunării Generale. 

 

S-a votat: 

Pentru – 49 voturi, împotriva - 0 voturi, s-au abținut - 0 voturi. 

Au votat 49 de asociați din numărul total de 52 de asociați.   

 

Astfel, prin unanimitate voturilor, Şedinţa Adunării Generale Extraordinare din 25 iulie 

2018 a fost declarată închisă. 

Procesul-verbal este întocmit pe 12 file, în 5 exemplare autentice.  

La prezentul proces-verbal se anexează Lista asociaţilor Asociaţiei AITA ce s-au prezentat şi s-au 

înregistrat la Adunarea Generală ordinară din 25.07.2018. 

 

 

Preşedintele Adunării Generale   SEMNAT  Mihail USATÎI  

  

 

 

Secretarul Adunării Generale   SEMNAT  Sergiu GUȚU 

 

 

Contrasemnarea semnăturilor Președintelui și Secretarului Adunării Generale Extraordinare 

din 25.07.2018 

 

Cenzorul AITA    SEMNAT   Livadaru Elena   


